
PROTOKOŁ Nr 36/2012
z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy

z dnia 30 maja 2012 r. 

W posiedzeniu udział wzięli:

1) trzech członków Komisji Kultury i Oświaty – nieobecni: E. Fryckowska, M. Mnich
2) pięciu członków Komisji Infrastruktury i Budżetu – wszyscy obecni
3) trzech członków Komisji Rewizyjnej – nieobecny K. Badowski
4) Eugeniusz Dańczak - Wójt Gmin
5) Iwona Wójcik - Sekretarz Gminy
6) Mirosław Klemiato – Prezes ZGK Spółki z o.o. w Dębnicy Kaszubskiej
7) Krystyna Szustak - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej
8) Marek Malinowski – Skarbnik Gminy  

Temat posiedzenia:

1. Opiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy.
2. Sprawy bieżące.

Posiedzenie otworzyła i mu przewodniczyła Agnieszka Łomża – Zastępca Przewodniczącej 
Rady Gminy.

Z uwagi na obecność na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy rodziców dzieci ze szkoły w 
Gogolewie Przewodnicząca obrad A. Łomża przekazała im głos.
Przedstawicielka rodziców poinformowała, że zgodnie z wcześniejszymi uzgodnieniami z panią 
dyrektor ( na spotkaniu obecni byli także przedstawiciele Komisji Kultury i Oświaty) w przypadku 
utworzenia  dwóch oddziałów kl."0"  jeden oddział  będzie  funkcjonował  w Gogolewie  a  drugi  w 
Borzęcinie.  Obecnie nie dopuszcza się nas do zapoznania się z arkuszami organizacji  na rok 
szkolny 2012/2013,  ale dowiadujemy się nieoficjalnie,  że pomimo, że jest  taka ilość dzieci,  że 
mogą być utworzone dwa oddziały, to będą one utworzone, ale zajęcia dla tych dwóch grup będą 
odbywać się w szkole w Gogolewie. W związku z tym, że już wcześniej składano petycję w tej 
sprawie  i  Radni  znają  uzasadnienie  co  do  utrzymania  oddziału  "0"  w  Borzęcinie,  nie  będzie 
ponownie  przytaczać  tych  argumentów.  Prosi,  by  ponownie  przeanalizować  pozostawienie 
oddziału "0" w Borzęcinie.z uwagi na bezpieczeństwo dzieci.
Wójt poinformował, że temat jest mu znany. Przed posiedzeniem komisji spotkał się z rodzicami. 
Zwrócił  uwagę na fakt,  że zarządzanie  szkołą  zostało  przekazane dyrektorom.  Obecnie  temat 
organizacji  pracy szkół na rok szkolny 2012/2013 jest  w trakcie dopinania.  Uważa,  że rodzice 
wnoszą sensowną propozycję i  ponownie ją rozważy. Przy takim rozwiązaniu będzie zmiejszony 
dowóz dzieci, uważa, że temat jest logiczny.
Sekretarz  poinformowała,  że  skontaktowano  się  telefonicznie  ze  szkołą  i  mają  przygotować 
liczebny  podział  rozkładu  dzieci  na  te  placówki.  Od  liczby  dzieci  zamieszkałych  w Borzęcinie 
będzie  uzależnione  utworzenie  takiego  oddziału  w  tej  miejscowości.  Obecnie  do  szkoły  w 
Gogolewie do oddziału"0" planuje się przyjąć  32 uczniów, co umozliwia utworzenie 2 oddziałów po 
16 osób. Do klasy I 33 uczniów, co pozwala utworzyć 2 oddziały po 18 i 15 osób.
Wójt zapewnił rodziców, że ponownie dokładnie przeanalizuje arkusze organizacyjne tej szkoły.
Sekretarz stwierdziła, że placówka w Borzęcinie jest obiektem spełniającym wymogi przedszkola.

OPINIOWANIE PROJEKTÓW UCHWAŁ

a) przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie Dębnica Kaszubska w roku 
2012,
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b)  ustalenia  na terenie  gminy  Dębnica  Kaszubska  liczby  punktów sprzedaży napojów 
zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia 
poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania na terenie 
gminy Dębnica Kaszubska miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych,
c) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dębnica Kaszubska,
d)  zatwierdzenia  "Taryfy  za  zbiorowe zaopatrzenie  w wodę i  zbiorowe odprowadzanie 
ścieków" obowiązującej na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,
e)  zatwierdzenia  projektu  "Moda  na  bezpieczeństwo  -  Ty  też  bądź  na  czasie", 
realizowanego w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki 2007 - 2013,
f) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologa, pedagoga, 
logopedy i doradcy zawodowego,
g) zmian w budżecie Gminy na 2012 rok,  
h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012 - 
2022,
i)  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  oraz  sprawozdania  Wójta  Gminy  Dębnica 
Kaszubska z wykonania budżetu za 2011 rok,

           j)  udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z tytułu wykonania 
budżetu gminy za 2011 rok. 

Ad 1

f)  Projekkt  uchwały  w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin  zajęć 
psychologa, pedagoga, logopedy i doradcy zawodowego (załącznik Nr 1).

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Przewodnicząca  obrad  Agnieszka 
Łomża. Jednocześnie poinformowała, że w tej sprawie wpłynęły następujące pisma:
-  pismo  pedagoga,  logopedy  i  psychologa  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  w  Dębnicy 
Kaszubskiej z dnia 26.04.2012 r., (załącznik  Nr 2)
- ZNP Zarząd Oddziału w Dębnicy Kaszubskiej z dnia 21.05.2012 r. - opinia w sprawie projektu 
uchwały (Załącznik Nr 3).
Zapoznano Radnych z treścią w/w pism.

Radna I. Tabaka - v-ce Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty poinformowała, że ich komisja 
na posiedzeniu w dniu  16 maja  analizowała tę sytuację  i  na  sesji  zostanie  przedstawiony ich 
wniosek o zwiększenie pensum w/w nauczycieli  do 24 godzin + 2 godziny "karciane", co daje 
razem 26 godzin tygodniowo a nie jak jest propozycja Wójta do 30 godzin.
I. Miercałow zapoznała radnych z pracą w/w nauczycieli i ich obowiązkami. Poinformowała także o 
coraz większych zagrożeniach dysfunkcji  w rodzinie występujących w naszym społeczeństwie. 
Uważa, że tak drastyczne podniesienie pensum tych nauczycieli za te same środki finansowe jest 
niemoralne w stosunku do innych nauczycieli.  Poinformowała,  że  praca tych osób to praca z 
dziećmi i ich rodzinami i niejednokrotnie odbywa się po godzinach pracy.
Wójt zauważył, że nikt nie chce dłużej pracować. Oświata jest to temat tabu. Uważa, że należy 
podjąć  dyskusję  na  ten  temat.  W  oświacie  dzieje  się  coś  złego,  o  czym  świadczą  wyniki 
egzaminów  zewnętrznych.  Zaplecze  dydaktyczne  na  terenie  gminy  jest  dobre,  wspaniali 
nauczyciele, wyposażenie dobre, więc co jest tego powodem? Jest świadom tego, że sytuacja 
mieszkańców  wsi  jest  niekorzystna.  W  mieście  mieszkańcy  mają  dostęp  do  poradni 
specjalistycznych,  nasi  mieszkańcy  muszą  dojechać,  a  nie  wszystkich  na  to  stać.  Jest 
zapotrzebowanie  na  takie  poradnictwo  więc  podejmuje  taką  decyzję.  Jest  za  rozmową  na 
argumenty. Zwrócił się z zapytaniem, czy takimi samymi kryteriami opiniuje się pracę nauczycieli 
przedmiotów? Ci  nauczyciele  mają  obowiązek  sprawdzać  sprawdziany,  przygotowywać  się  do 
lekcji.  Jest  po  spotkaniach  z  nauczycielami,  rodzicami.  Wszyscy  zarzucają  cięcia  kosztów  w 
oświacie. Uważa, że należy znaleźć złoty środek dla rozwiązania sytuacji.
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I. Miercałow poinformowała, że w miesiącu listopadzie będą ogłoszone wyniki dotyczące pomiaru 
czasu pracy nauczycieli.
Radna I.  Tabaka zauważyła,  że nie można porównać pracy nauczyciiela  przedmiotu do pracy 
pedagoga.
Sekretarz uważa, że nauczyciele obrażają się za to, że mamy nad nimi nadzór. Gmina finansuje 
oświatę,  więc  ma  prawo.  Do  szkół  prywatnych  nie  wtrącamy  się.  My  mamy  taki  obowiązek. 
Wizerunek  medialny  w  prasie  to  nie  jest  nasza  zasługa,  my  go  nie  zbudowaliśmy.  Prosi,  by 
pamiętać, że w oswiacie wykonano dużo inwestycji. Nikt nie żałuje środków na poprawę warunków 
nauczania (remonty szkół), wyposażenie. Uważa, że warunki w naszych szkołach są dobre. Ocena 
zewnętrzna  z  roku  na  rok  spada.  Powinniśmy  się  wstydzić,  że  pytamy  co  się  dzieje? 
Przeznaczamy dużo srodków na szkolenie dyrektorów i nauczycieli. Rodzice zarzucają nam, że w 
naszych szkołach jest niski poziom, że ich dzieci nie mają szans na naukę w dobrych szkołach 
ponadgimnazjalnych, żadnych perspektyw. 
Sekretarz poinformowała także, że na sesji Wójt wniesie autopoprawkę do przedłozonego projektu, 
polegającą  na  zmianie  proponowanego  pensum  dla  logopedy  z  30  godzin  do  25  godzin 
tygodniowo. Pozostałe pensa zostaną na proponowanym poziomie.  Doradca zawodowy jest  to 
nowum.  Planuje  się  zatrudnić  osobę  z  zewnątrz  w  miesiącu  wrześniu  oraz  pod  koniec  roku 
szkolnego. Poinformowała także, że od września bieżącego roku będzie stosowany w naszych 
szkołach system oceniania pracy poszczególnych nauczycieli. 
Ponadto  p.  Sekretarz  poinformowała,  że  projekt  uchwały  przedwcześnie  został  wysłany  do 
zaopiniowania przez związki zawodowe. Projekt do związków zawodowych powinien trafić dopiero 
po akceptacji projektu uchwały przez Radnych na sesji Rady Gminy. W związku z powyższym na 
sesji  będzie złożony wniosek o skreślenie z porządku obrad przyjęcie w/w uchwały, a zostanie 
zgłoszony wniosek o przyjęcie projektu wymienionej uchwały.  Poinformowała także,  że Związki 
Zawodowe  "Solidarność" także negatywnie zaopiniowały przedstawionmy projekt.

Głosowanie nad projektem uchwały odbędzie się na sesji Rady Gminy.

d) 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia "Taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe  odprowadzanie  ścieków"  obowiązującej  na  terenie  Gminy  Dębnica 
Kaszubska.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem przedstawiła  Przewodnicząca  obrad  Agnieszka  Łomża 
(załącznik Nr 4). 
Wójt zauważył, że do produkcji wody i oczyszczania ścieków dopłacamy ponad 400 tys. z budżetu. 
Na terenie gminy występuje duże marnotrawienie wody. W przyszłości będzie dążył, by z budżetu 
gminy nie było dopłat do produkcji wody. Na terenie gminy prowadzi się dużo inwestycji wodno--
kanalizacyjnych, które nie przynoszą dochodu. To wszystko dużo kosztuje. Gro społeczeństwa nie 
płaci za wodę. Wobec wielu toczą się postępowania komornicze.  
M.  Klemiato  -  Prezes  ZGK  Spółki  z  o.o.  przedstawił  obecną  sytuację  w  tym  zakresie. 
Poinformował,  że do ustalania  stawki  za  wodę i  scieki  przyjęto rzeczywiste koszty poniesione 
przez zakład. Uważa, że należy te stawki podnosić co roku, by w przyszłości nie doprowadzić do 
drastycznych  podwyżek.  Należy  liczyć  się  z  faktem,  że  ceny  będą  rosły  z  uwagi  na  wzrost 
wszystklich usług. Także uważa, że Gmina nie powinna dopłacać do produkcji wody. Nadmienił, że 
rocznie z uwagi na stan sieci wodno-kanalizacyjnych na terenie gminy występuje ok. 300 awarii.  
Poinformował,  że  ZGK  ma  podpisanych  3456  umów  na  dostarczanie  wody,  w  tym  2273 
gospodarstwa domowe są opomiarowane a ok. 770 jest bez opomiarowania. Na opomiarowanie 
wszystkich gospodarstw potrzeba ok. 100 tys. zł. W roku bieżącym założono 87 wodomierzy, do 
końca roku planuje się zainstalować łącznie 300. Uważa, że za 2 lata wszystkie gospodarstwa 
będą opomiarowane. 
Sekretarz poinformowała, że od lipca będzie obowiązywać 2 zł opłaty abonenckiej. Jest to stawka 
miesięczna od wodomierza. 
Radni także uważają, że należy schodzić z dopłat do produkcji wody. Zwracali także uwagę na 
jakość wody. 
Prezes ZGK poinformował, że uruchamiają stronę internetową i tam będzie można zapoznawać 
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się z wynikami badań jakości wody z poszczególnych ujęć.   

Przewodnicząca obrad A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
a) Komisja Kultury i Oświaty - wstrzymała się od głosowania
b) Komisja Rewizyjna - 2 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących
c) Komisja Infrastriktury i Budżetu - 4za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw
a) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie 
Dębnica Kaszubska w roku 2012.
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła pani Krystyna Szustak - Kierownik Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej /załącznik Nr 5 do protokołu/.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca obrad A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
a) Komisja Rewizyjna - 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących
b)  Komisja  Infrastruktury  i  Budżetu  -  4  za,  0  wstrzymujących,  0  przeciw  (nieobecny  przy 
głosowaniu Z. Bojanowski)
c) Komisja Kultury i Oświaty - 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

b)
Projekt  uchwały w sprawie ustalenia  na terenie  gminy Dębnica Kaszubska liczby 

punktów  sprzedaży  napojów  zawierających  powyżej  4,5%  alkoholu  (z  wyjątkiem  piwa), 
przeznaczonych do spożycia  poza  miejscem sprzedaży,  jak  i  w miejscu sprzedaży  oraz 
zasad usytuowania na terenie  gminy Dębnica Kaszubska miejsc sprzedaży i  podawania 
napojów alkoholowych.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Sekretarz  Gminy  pani  Iwona  Wójcik  / 
załącznik Nr 6 do protokołu/.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca obrad A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
a) Komisja Rewizyjna - 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu - 5 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw 
c) Komisja Kultury i Oświaty - 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

e)
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu "Moda na bezpieczeństwo - Ty też 

bądź na czasie", realizowanego w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Sekretarz  Gminy  pani  Iwona  Wójcik  / 
załącznik Nr 7 do protokołu/.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca obrad A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
a) Komisja Rewizyjna - 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu - 5 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw 
c) Komisja Kultury i Oświaty - 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

g), h)
Projekty uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 rok oraz   zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012 - 2022,

Projekty  uchwał  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawił  Skarbnik  Gminy  pan  Marek  Malinowski  / 
załącznik Nr 8 i 9 do protokołu/.
Poinformował  o  wniesionych  zmianach  (przesunięciach)  w budżecie  gminy  na  2012  r.  oraz  o 
zmianach wynikających ze zmian budżetowych w WPF.
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca obrad A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektami uchwał.
a) Komisja Rewizyjna - opinia na sesji
b) Komisja Infrastruktury i Budżetu - 4 za, 1 wstrzymujących, 0 przeciw 
c) Komisja Kultury i Oświaty - 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

c)
Projekty uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dębnica 

Kaszubska.

Projekty  uchwał  wraz  z  uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Paweł 
Pałubicki /załącznik Nr 10 do protopkołu/. Zapoznał radnych z treścią skargi, która wpłynęła do 
Urzędu Gminy oraz z protokołem z posiedzenia Komisji, na którym skarga była analizowana.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Głosowanie nad projektem uchwały odbędzie się na sesji Rady Gminy.

i), j)
Projekty  uchwał  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  oraz 

sprawozdania  Wójta  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  wykonania  budżetu  za  2011  rok  oraz 
udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z tytułu wykonania budżetu 
gminy za 2011 rok. 

Projekty uchwał wraz z uzasadnieniem przedstawiła Przewodnicząca obrad A. Łomża /załącznik 
Nr 11 i 12 do protopkołu/. 
Radni nie wnieśli uwag do projektów uchwał.
Głosowanie nad projektami uchwał odbędzie się na sesji Rady Gminy.
        
Ad 2

Wójt  Gminy  poinformował,  że  zgłosiła  się  osoba,  która  uzyskała  pozytywną  opinię  do 
Raportu z RDOŚ na lokalizację farmy wiatrowej w Budowie na obszarze, dla którego w studium nie 
przewidywano  takiej  funkcji.  W  związku  z  powyższym  jeżeli  wpłynie  wniosek  staniemy  przed 
decyzją,  co dalej? W przypadku zgody na tę inwestycję trzeba będzie zmieniać całe studium. 
Planem miejscowym zagospodarowania przestrzennego nie można tego uczynić. Inwestor chce 
tam postawić 23 wiatraki. Prosi, by Radni przeanalizowali ten temat.
Ponadto  Radni  zapoznali  się  z  projektami  arkuszy  organizacyjnych  szkół  na  rok  szkolny 
2012/2013. 

                           Przewodniczący                             Przewodnicząca                      Przewodniczący
                   Komisji Infrastruktury i Budżetu    Komisji Kultury i Oświaty             Komisji Rewizyjnej

                        /-/Karol Żukowski                          /-/Elżbieta Fryckowska              /-/Paweł Pałubicki

Protokołowała:

Teresa Kozdroń-Kołacka  
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